
 

Bespreeknotitie brief L. van Malsen Weesfietsen 

      ’s-Hertogenbosch, 28 november 2016   

 
Geachte commissieleden, 
 
Op 19 juli kregen wij als raad een brief van mevrouw Malsen over het feit dat er nog steeds 
veel weesfietsen in het depot van onze gemeente staan waar niets mee gebeurd. Het CDA 
heeft eerder gevraagd of deze gebruikt konden worden voor vluchtelingen. Hier is op 11 
november 2015 positief op gereageerd door het college door 20 fietsen beschikbaar te 
stellen. Uit deze brief blijkt echter dat er nog steeds veel fietsen zijn die niet gebruikt 
worden.  
 
Navraag bij verschillende organisaties die zich bezig houden met het opknappen en 
verspreiden van weesfietsen blijkt ook dat veel fietsen die nu gebruikt worden om aan 
vluchtelingen fietsles en een fiets te geven nu vooral uit andere kanalen komen, zoals de 
inzameldag van de MIVA. Het contact met de Weener XL blijkt stroef te lopen volgens 
betrokkenen. Volgens onder meer mensen van de fietsenwerkplaats blijkt echter dat er nog 
veel vraag is naar meer fietsen. Deze fietsen hoeven zelfs niet van tevoren door Weener XL 
opgeknapt te worden, maar dit wordt op verschillende plaatsen samen met vluchtelingen 
door de vrijwilligers zelf gedaan. Een mooie kans dus! 
 
GroenLinks en CDA zien hergebruik van weesfietsen als een goede mogelijkheid om bij te 
dragen aan de circulaire economie en tegelijk mensen die misschien zelf niet aan een fiets 
kunnen komen daarmee te helpen. De fiets is een gezonde, leuke en schone manier om je te 
verplaatsen door te stad en draagt bij aan een gevoel van vrijheid. Hieronder doen we een 
tweetal suggesties hoe deze weesfietsen gebruikt zouden kunnen worden. 
 
1. Weesfietsen gebruiken voor les aan en gebruik door vluchtelingen 
Ook nu het asielzoekerscentrum in het Autotron dichtgaat en er misschien geen nieuw AZC 
Coudewater gaat komen zijn is er nog behoefte aan fietsen voor vluchtelingen. Ook als ze 
geplaatst worden en in de stad komen wonen is er behoefte aan een goed vervoermiddel en 
dan is, zeker in fietsstad ’s-Hertogenbosch, de fiets daarvoor een goede keus. Bij de 
fietsenwerkplaats en het Cementrum is er nog behoefte aan fietsen om op te knappen en 
hiervoor te gebruiken.  
 
 
 
 



2. Weesfietsen gebruiken als ondersteuning voor mensen in de bijstand 
Mensen in de bijstand hebben vaak moeite met sparen voor grote aankopen als een fiets. 
Tegelijkertijd is het voor hen van groot belang om op een gezonde en goedkope manier van 
a naar b te kunnen komen. Na overleg met wethouder van Olden blijken er mogelijkheden 
om weesfietsen in natura in te zetten als een soort bijzondere bijstand om mensen die geen 
fiets hebben en er ook geen kunnen betalen van een mooie tweedehands fiets te kunnen 
voorzien.  
 
Daarom hebben GroenLinks en het CDA de volgende vragen aan de commissie: 
 

1. Bent u het met ons eens dat het hergebruiken van weesfietsen een mooie bijdrage 
levert aan de circulaire economie? 

2. Bent u het met ons eens dat het makkelijker moet worden voor organisaties als de 
fietsenwerkplaats die fietsen opknappen voor vluchtelingen om hiervoor weesfietsen 
uit het gemeentedepot te gebruiken? 

3. Bent u het met ons eens dat onderzocht moet worden of het mogelijk is om een 
regeling op te zetten om opgeknapte weesfietsen als bijzondere bijstand in natura te 
verstrekken aan mensen die zelf niet de middelen hebben om een fiets te kopen?  
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Namens de fractie van het CDA, 
 
Ingrid van Zwambagt 


